

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE MANDAG DEN 2. MAJ 2022

AFTENSMAD KL. 17. SELVE MØDET STARTER KL. 17.45

Inviterede: Tasha Hoppe, formand
Jytte Jensen, kasserer
Anna Bjarnarson
Allan Dahl
Sofia Fromberg
Villy Nielsen
Louise Bjarnarson, suppleant
Sune Carlsen

Afbud: Lee Robinson, suppleant

Dagsorden

Punkt	Detaljer
Valg af ordstyrer og referent	Jytte valgt som ordstyrer, Sune som referent.
Godkendelse af referat	Referatet af bestyrelsesmødet den 6. april godkendt. Sune lægger det på hjemmesiden.
Godkendelse af dagsorden	Dagsorden godkendt med tilføjelse af punkt om håndhævelse af parkeringsregler.
Formanden: Sager til orientering	Sæsonens salg af haver er i gang. Indtil videre skal tre haver sælges. Dagrenovation bliver hentet fredag fremadrettet og ikke længere tirsdag. Pap skal hentes hver anden uge, men nogle gange glemmer affaldsfolkene det. Bestyrelsesmedlemmerne opfordres til at give Tasha besked, hvis pap ikke bliver hentet. Storskrald hentes seks gange i år. Den ene gang ligger i starten af oktober, som tidligere. Det kan vi ikke gøre så meget ved, fordi kommunen beslutter, hvornår vi får hentet storskrald. Hakkesække er bestilt. Medlemmernes pris på havesække bliver afklaret, når vi har fået dem. Der er bestilt flere nøgler – herunder nøgler til fællestoiletterne.

	Et af medlemmerne lægger beslag på tre parkeringspladser. Tasha og Allan kontakter medlemmet og henstiller til, at hans parkering begrænses. Der er få parkeringspladser i foreningen til deling.
Kassereren: Sager til orientering	Bestyrelsen vil gerne have et overblik over, hvad der kan bruges af penge i løbet af sæsonen til f.eks. fællesarbejde. Til næste bestyrelsesmøde drøfter Jytte det med Carsten, den tidligere kasserer. Vi skal bl.a. have klarhed over, hvordan affaldsgårdene er aftalt finansieret (budget/opsparing/reservekonto).
Genopretning af p-plads midt	Foreningen har modtaget et tilbud på genopretning af p-plads midt. Tilbuddet lyder på ca. 47.300 kroner inklusiv moms. Bestyrelsen besluttede at udskyde beslutningen om genopretning af p-pladsen, til vi ved, om der er penge nok i budgettet.
Nye affaldsgårde	Affaldsgårdene i nord og midt er næsten færdige. Der mangler kun en striber fliser i nord og låger i begge affaldsgårde. Arbejdet med affaldsgårdene starter op igen den 16. maj. Herefter bliver arbejdet gjort helt færdigt. Det forventes, at det bliver i uge 20. Lågerne til alle tre affaldsgårde laves til sidst. Første rate af regningen skal betales inden længe. Villy foreslår, at glascontainer i nord flyttes. Det drøftes med Tasha.
Spejdernes Lejr i Hedeland	Anna og Sune sørger for at lave en aftale med Spejdernes Lejr 23. til 31. juli om afspærring og skiltning af vores forening i forbindelse med arrangementet. Når aftalen er på plads, orienteres medlemmerne på hjemmesiden.
Indretning af parkeringspladser	Sune undersøger i Kolonihaveforbundet og Høje Taastrup Kommune, om de har erfaringer med etablering af ladestationer til elbiler i andre kolonihaveforeninger. Når vi ved noget mere om priser på anlæg, finansiering og drift, så tager bestyrelsen en mere generel drøftelse i bestyrelsen om indretningen af parkeringspladserne i fremtiden.
Fælleskursus i økonomi	Christina fra Kolonihaveforbundet har tilbudt at give os en introduktion til foreningens økonomi. Minikurset afvikles i forbindelse med bestyrelsesmødet den 2. november, hvis Christina kan. Sune undersøger.
Opgaver på fællesarbejdsdage	Til drøftelse: Fællesarbejdsudvalget (Anna, Tasha og Sune) står for at planlægge opgaverne på fællesarbejdsdage. Resten af bestyrelse kan supplere nedenstående liste med forslag. • Sommerblomster i chikanerne (indkøb af frø/planter fra medlemmer). Chikaner luges.

	• Udsmykning af toiletterne (indkøb i genbrugsbutik/donation fra medlemmer/ting fra byttecentralen). • Oprydning og indretning af mødelokale (skabe, lamper mv.). • Faskine på p-plads midt renses. • Legeplads og bed ved fælleshus luges. • Rottesikring og isolering af rør ved fælleshus. • Postkasser flyttes. • Der ryddes op i byttecentralen. • Læbælter mv. beskæres. • Popler klippes ned. • Parkeringsskilte fornys. • Male bænke. • Male stakit ved legeplads. • Oprydning ved affaldsgård midt – herunder fælde selvsåede træer. • Madlavning og oprydning (husk at invitere medlemmer med fast fællesarbejde). • Fjerne plastik i trækronerne på alléen. • Køre på genbrugsstationen for de medlemmer, som ikke selv har bil. • Fotografering og interviews med deltagerne på arbejdsdagene – og dem, der har fast fællesarbejde. Efterfølgende lægges det på hjemmeside og facebook.
Misligholdte haver	Bestyrelsen drøftede, om der generelt skal sættes ind over for misligholdte haver – bl.a. de steder, hvor misligholdelse kan medvirke til at skabe rotteplage. Forudsætningen for at kunne sætte ind over for misligholdte haver er, at bestyrelsen er enig om, hvad det betyder. Det drøftes på næste bestyrelsesmøde. Forud for mødet undersøger Tasha, Anna og Allan, hvordan – og hvem – der kan sættes ind over for rotteplage.
Dialog om medlemmerne i forbindelse med påtale	Bestyrelsen besluttede, hvordan bestyrelsen der gives påbud, når det er nødvendigt: 1. Det er den samme gruppe fra bestyrelsen, som følger sagen til dørs. 2. Når vi giver et påbud, så gør vi det skriftligt. 3. Den gruppe fra bestyrelsen, som håndterer sagen, beslutter, om der skal gives en bod, når der gives et påbud.
Overfusning af bestyrelsesmedlemmer	Medlemmer af bestyrelsen er blevet overfuset for at påpege over for folk, som parkerer i rabatterne, at de skal parkere på parkeringspladserne. Det tolererer bestyrelsen ikke. Der kan komme en skriftlig påtale.

Status på kassebeholdning	Den tidligere kasserer oplyste ved sidste års regnskab, at overskuddet på kassebeholdningen er så stort, at foreningen kan overveje at afdrage ekstraordinært på lån. Bestyrelsen vurderer, at foreningen indtil videre bør beholde kassebeholdningen. Der kan være større udgifter i de kommende år til digitale vandmålere, regnvandshåndtering, fældning af træer/reablering af beplantningsbælte, elladestandere, genopretning af p-plads midt eller lignende. Jytte vil til næste bestyrelsesmøde afklare, hvor stor en kassebeholdning, foreningen har brug for for at kunne håndtere løbende og uforudsete udgifter. Jytte spørger Carsten, hvad han ved om udskiftning af vandmålere. Bestyrelsen vil have et overblik over, om og hvornår vi skal udskifte vandmålerne, og hvem der skal afholde udgiften.
Bestyrelsens arbejde	Bestyrelsen vil prøve at effektivisere sit arbejde: • Vi skal være bedre til at lade emner ligge, som vi har drøftet mange gange – uden at der er noget nyt at tale om? • Vi skal være bedre til at forberede vores emner og stoppe diskussionen, når der ikke kommer nyt på bordet. Flere flertalsbeslutninger. • Vi skal være bedre til at prioritere arbejdsopgaverne. Hvis ikke vi har overskud til at følge en opgave til dørs, skal vi lade være med at sætte den i gang. • Vi skal huske hver især at gøre opmærksom på, hvis man har for mange arbejdsopgaver.
Eventuelt	Intet til eventuelt.
Punkter til kommende bestyrelsesmøde	Følger punkter skal på næste bestyrelsesmøde: • Handicapparkering skal på næste bestyrelsesmøde. Lee forbereder. • Skal der sættes ind over for misligholdte haver? Bestyrelsen drøfter, hvad det betyder at have en misligholdt have. Tasha, Anna og Allan forbereder.